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Transportudvalget har i brev af 22. april 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra René Christensen (DF). 

Spørgsmål nr. 456: 

Vil ministeren sikre, at danske veteranbaner også i fremtiden får 

mulighed for at køre på Banedanmarks skinner i særlige områder 

og strækninger? 

Svar: 

Udrulningen af de nye signalsystemer, ERTMS og CBTC, på hen-

holdsvis fjern- og regionalbanen samt på S-banen betyder, at fort-

sat veterantogskørsel på disse strækninger kun er muligt, hvis vete-

rantogene udrustes med de nye signalsystemer. 

Banedanmark og Danske Veterantogs Fællesrepræsentation har 

udarbejdet rapporten ”Muligheder for veterantogskørsel efter 
ibrugtagning af nye signalsystemer” (Veterantogsrapporten), som 

blev sendt til Transportudvalget 10. september 2020. I denne rap-

port redegøres der for fem løsningsforslag til fortsat veterantogs-

kørsel. 

Der er hverken inden for Signalprogrammets bevilling eller inden 

for andre anlægsprojekter afsat økonomiske midler til at håndtere 

veterantogsdrift efter udrulningen af nye signaler.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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